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10. REPREZENTAâNÍ PLES
10. reprezentaãní ples pod zá‰titou staros-

ty mûstského obvodu Vítkovice a generál-
ních partnerÛ VÍTKOVICE, a. s., a VÍTKO-
VICE STEEL, a. s., s vyhlá‰ením 10 nejlep-
‰ích vítkovick˘ch sportovcÛ se konal 28.
ledna 2006 v hotelu ATOM. Pfiekrásnû ho
zahájil Taneãní klub Mládí Marie Vlachové
kreací Slavnosti mofie. Na tyrkysov˘ch vl-
nách ‰atÛ taneãnic tak hosté vpluli do slav-
nostního veãera, na kterém bylo vyhlá‰eno
a odmûnûno 10 nejlep‰ích vítkovick˘ch
sportovcÛ. Ocenûní za dlouholetou repre-
zentaci obce pfievzal také ten, kter˘ o spor-
tovcích dnes pí‰e, ale dlouhá léta hájil barvy
Vítkovic, hokejov˘ brankáfi Josef Mikolá‰.
Plesem velmi pfiíjemnû provázela Heidi Jan-
kÛ. Samozfiejmû také zpívala a na pomoc
pfiijel Standa HloÏek. Hlavní hvûzdou veãe-
ra byla Marie Rottrová, mnozí si zpívali
a snili pfii znám˘ch melodiích. Po ohniv˘ch
latinskoamerick˘ch tancích byla vyhlá‰ena
tombola s hlavní cenou – zájezdem do Chor-
vatska od Vítkovice Tours. Leto‰ní ples se
prostû vydafiil. 

Nejlep‰í desítka:
1. Pavel Kubina – HC Vítkovice Steel, ví-

tûz NHL, v roce 2004-2005 ãlen extraligové-
ho kádru HC Vítkovice – 4. místo, mistr svû-
ta v roce 2005 z Vídnû.

2. Jaroslav Bába – mistr âR, zlatá medai-
le na ME do 22 let v˘konem 229 cm, na halo-
vém ME 4. místo v˘kon 230, 5. místo na MS
v Helsinkách v˘kon 230, pfiekonal rekord âR
Jána Zvary v˘konem 237 cm.

3. Denisa ·ãerbová – mistr âR, juniorská
mistrynû Evropy ve skoku do dálky v˘ko-
nem 657 cm, pfiekonala rekord âR v˘konem
664 cm.

4. Veronika OÏanová – reprezentantka
âR, sportovní gymnastika, úãastnice ME,
celkovû 4. na MâR, kde dále obsadila 4. mís-
to ve víceboji, 2. na kladinû a 4. v pfieskoku.

5. Zuzana Válková – reprezentantka âR,

moderní gymnastika, úãast na MS v Baku,
mistrynû âR, úãastnice mnoha mezistátních
utkání – vÏdy umístûní v první desítce.

6. Pavlína Maléfiová – nesly‰ící (atletika),
nositelka zlaté medaile v hodu diskem na 
olympiádû nesly‰ících v Sydney v r. 2005.

7. Marián Kello – brankáfi „A“ t˘mu FC
Vítkovice,  dlouhodobé vynikající a spolehli-
vé v˘kony v druholigovém druÏstvu FC Vít-
kovice.

8. Katefiina Cachová - reprezentantka
âR, nûkolikanásobná rekordmanka âR ve
vícebojích, úãastnice MS do 17 let v Maro-

ku, kde obsadila 11. místo v sedmiboji.
Vzhledem k tomu, Ïe je jí teprve 15 let, je
velikou nadûjí pro MS do 17 let v r. 2007
v Ostravû.

9. Marek Barva – zápas ve volném a fiec-
kofiímském stylu, mistr âR 2005, vítûz nûko-
lika mezinárodních turnajÛ, na turnaji olym-
pijsk˘ch nadûjí obsadil 4. místo.

10. Tomá‰ Sladk˘ – florbal, reprezentant
âR, nejlep‰í hráã florbalového klubu FC Vít-
kovice, nejlep‰í junior v âR za rok 2005.

Autor a foto: Lenka Kocierzová
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Pediatrické sympozium v Ostravû otevfielo 
i téma krváciv˘ch komplikací u dûtí

Vítkovická porodnice loni zaznamenala rekord v poãtu
narozen˘ch dûtí, fiíká primáfi MUDr. Marion Mantiã

Ve dnech 25. a 26. 1. se v Ostravû pod zá‰titou
FNsP Ostrava a âesko-Slovenského fóra pro se-
psi konal postgraduální kurz pro lékafie, ktefií se
zab˘vají intenzivní péãí. SoubûÏnû s tímto kur-
zem probíhalo v ostravském hotelu ATOM i 4.
minisympozium s názvem „Aktuální otázky v in-
tenzivní péãi v pediatrii”. Zmínûné sympozium
pofiádalo Oddûlení pediatrické, resuscitaãní a in-
tenzivní péãe FNsP Ostrava a Sekce intenzivní
medicíny âeské pediatrické spoleãnosti âLS
JEP.

Kurz, kter˘ se od roku 2004 koná pod zá‰titou
FNsP Ostrava, byl poprvé organizován v roce
1999 a od té doby se jej úãastnilo zhruba sedm
set posluchaãÛ. Mezi pfiedná‰ejícími jsou ‰piãko-
ví pfiedstavitelé svûtové intenzivní medicíny
a známí odborníci, zab˘vající se problematikou
sepse a multiorgánov˘ch selhání. K tématÛm

sympozia, jehoÏ se úãastnili pfiední odborníci
z âeské i Slovenské republiky, patfiily otázky he-
mokoagulace a hemoterapie, anémie u popále-
n˘ch dûtí, transplantace jater u dûtí, nové pohle-
dy na definici sepse u dûtí, stále aktuální otázky
tuberkulózy, dlouhodobé cévní pfiístupy u dûtí
atd.

„Pfied ãtyfimi lety jsme se rozhodli pofiádat mi-
nisympozium k problematice intenzivní péãe
u dûtí, protoÏe jsme mûli pocit, Ïe toto téma je -
zejména na severu Moravy - málo frekventova-
né,“ vrací se k poãátkÛm akce MUDr. Michal
Hladík, primáfi Oddûlení pediatrické resuscitaãní
a intenzivní péãe. „Za pravdu nám dává fakt, Ïe
nyní probûhl jiÏ ãtvrt˘ roãník. Úãast na na‰ich
minisympoziích rok od roku stoupá, roste poãet
posluchaãÛ i pfiedná‰ejících, se sv˘mi zku‰enost-
mi se pfiijíÏdûjí podûlit i kolegové ze Slovenska.“

Jedním z odborníkÛ ze Slovenské republiky je
i MUDr. Peter Ga‰parec, primáfi Dûtské kliniky
intenzivního lékafiství a námûstek LPS Dûtské fa-
kultní nemocnice v Bratislavû, kter˘ je na ostrav-
ském sympoziu jiÏ poãtvrté: „Jako specialista na
anesteziologii pro dospûlé i dûti zde kaÏdoroãnû
nacházím mnoho zajímav˘ch informací a podnû-
tÛ, s kolegy si vymûÀuji poznatky z mezinárod-
ních kongresÛ, aktivnû se úãastním i postgraduál-
ního kurzu, pofiádaného âesko-Slovensk˘m fó-
rem pro sepsi.“

PfiestoÏe sepse není podle MUDr. Hladíka ty-
pickou problematikou pediatrie (u dûtí se totiÏ
sepse vyskytuje mnohem ménû neÏ u dospûl˘ch),
objevilo se toto téma kurzu samozfiejmû i na sym-
poziu vedle hlavních leto‰ních témat. K tûm pat-
fiily krvácivé komplikace a selhání jater u dûtí. 

Lenka Gula‰iová

O rekordním poãtu narozen˘ch dûtí v minu-
lém roce, o vy‰etfieních nastávajících mami-
nek, ale i o tom, jak by mûly Ïeny pfiedcházet
rÛzn˘m gynekologick˘m potíÏím, jsme si po-
vídali s primáfiem gynekologicko-porodnické-
ho oddûlení Vítkovické nemocnice MUDr.
Marionem Mantiãem. 

Vítkovická porodnice má jiÏ dlouhou tra-
dici. Vyhledávají ji také maminky z jin˘ch
regionÛ?

Sledovali jsme to a zjistili, Ïe jen 25 % poro-
dÛ patfií do na‰í nûkdej‰í spádové oblasti. Vût-
‰ina rodiãek k nám ale pfiichází z Ostravy
a blízkého okolí, protoÏe svého gynekologa má
v Ostravû. Nicménû odhadem asi 25 % rodiãek
je z gynekologick˘ch ambulancí mimo Ostra-
vu, hlavnû z okresu Karviná, Fr˘dek-Místek
a Nov˘ Jiãín.

• V leto‰ním roce zaznamenala porodnice
rekord v poãtu narozen˘ch dûtí za posled-
ních 10 let. Mohl byste uvést konkrétní ãís-
la?

Loni jsme ve Vítkovické nemocnici evido-
vali 1394 porodÛ a narodilo se tady 1400 dûtí.

PfievaÏovali ho‰i, kter˘ch bylo 733, o nûco mé-
nû - 661 - pak bylo dûvãat. V roce 2004 zazna-
menali lékafii 1209 porodÛ, pfii nichÏ pfii‰lo na
svût 635 chlapcÛ a 574 dívek. Ve srovnání s ro-
kem 2003 pfiedstavuje loÀsk˘ poãet naroze-
n˘ch dûtí pûtaãtyfiicetiprocentní nárÛst. Vítko-
vická nemocnice se mÛÏe také pochlubit prv-
ním miminkem, které se letos narodilo v Mo-
ravskoslezském kraji, jmenuje se Jaru‰ka.

• Co v‰echno mÛÏe nemocnice nastávají-
cím maminkám nabídnout?

V prostorách na‰í nemocnice probíhají cvi-
ãení pro nastávající maminky pod odborn˘m
vedením lektorky, porodní asistentky. Dále na-
bízíme také kursy psychické pfiípravy na porod
ãi moÏnost plavání pro tûhotné. Jednou t˘dnû
se konají prohlídky porodnického oddûlení,
nadstandardních pokojÛ a porodních boxÛ, na-
stávající maminky se mají moÏnost seznámit
s prostfiedím i personálem nemocnice. Tyto
prohlídky lze domluvit individuálnû, podle po-
tfieb rodiãek a moÏností porodních asistentek.
Pfii porodu mÛÏe b˘t u nás pfiítomen otec ãi jiná
blízká osoba rodiãky. V nemocnici pfiísnû do-
drÏujeme soukromí v porodních boxech i na
porodním pokoji. Samozfiejmostí je systém ro-
aming in, kter˘ umoÏÀuje pobyt dítûte s mat-
kou cel˘ch 24 hodin dennû. Máme rovnûÏ po-
radnu pro kojení, takÏe kontakt s rodiãkou ne-
konãí porodem. Nemocnice je nositelem titulu
Baby Friendly Hospital, ãili nemocnice pfiátel-
sky naklonûná k dûtem. Titul udûlila svûtová
zdravotnická organizace UNICEF.

• Jak dalece dne‰ní medicína mÛÏe odhalit
genetické zatíÏení dítûte? MÛÏe b˘t vãas od-
halena u plodu napfi. vada srdce, ‰patné cé-
vy a jiné poruchy?

MoÏnosti odhalení vrozen˘ch vad stále stou-
pají, je to pfiedev‰ím díky zkvalitnûní diagnos-
tick˘ch pfiístrojÛ. Lékafii provádûjí screening
vrozen˘ch v˘vojov˘ch vad. Pacientka podstu-

puje na základû v˘sledku z odbûru krve ãi z ji-
n˘ch pfiíãin odbûr plodové vody, aby se urãila
chromozomální v˘bava dítûte a eventuálnû její
po‰kození. Samozfiejmostí jsou rovnûÏ ultra-
zvuková vy‰etfiení, nejménû 3x za tûhotenství,
kdy se soustfieìujeme na moÏnost odhalení po-
‰kození plodu. Kromû toho provádíme kolem
20. t˘dne tûhotenství echokardiografické vy-
‰etfiení srdce dítûte k urãení jeho stavu a funkce
a zvolení dal‰ího postupu v tûhotenství a pfii
porodu. Pfii podezfiení na srdeãní vadu nastupu-
je konsiliární kontrolní vy‰etfiení dûtsk˘m lé-
kafiem - kardiologem. Ten indikuje dal‰í po-
stup, napfiíklad porod v Praze nebo Brnû s moÏ-
ností operaãního zásahu na srdci dítûte ve spe-
cializovaném centru.

• Móda, kterou dnes mladé dívky a Ïeny
nosí, ãasto odhaluje boky, bfiicho a záda
i v zimních mûsících. NeohroÏuje to jejich
budoucí zdraví?

Zaujmout k módû a jejím trendÛm racionální
vztah je tûÏké, protoÏe zvlá‰tû u mlad˘ch lidí
jsou Ïivotní priority jinde, neÏ v dodrÏování
zdrav˘ch vzorcÛ chování. Nedomnívám se, Ïe
móda sama o sobû by mûla za následek vzestup
závaÏn˘ch gynekologick˘ch onemocnûní. âas-
tûji se objevují zánûty zevních rodidel a po-
chvy v souvislosti s pouÏíváním nevhodného
upnutého obleãení, pouÏívání neprody‰n˘ch
materiálu a podobnû. Více v‰ak neÏ toto má
vliv na gynekologická onemocnûní celkov˘ Ïi-
votní styl, nezdravá v˘Ïiva, koufiení, sexuální
promiskuita a podobnû.

• Je pravdou, Ïe mnohá gynekologická 
onemocnûní probíhají ti‰e, nebolí?

V této souvislosti jsou samozfiejmû nejzákefi-
nûj‰í zhoubná onemocnûní Ïensk˘ch pohlav-
ních orgánÛ, kdy uÏ první pfiíznaky mohou
svûdãit o onemocnûní v takové fázi, Ïe jiÏ léãe-
ní je komplikované se ‰patn˘mi v˘sledky. T˘-

První miminko v Moravskoslezském kraji se
narodilo ve Vítkovické nemocnici. 

Foto: Pavla Sakmarová (Pokraãování na str. 3)
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Nejen tûÏká technika, ale i lidé 
s lopatami bojovali na zaãátku
roku s pfiívaly snûhu. TûÏká
technika udrÏovala sjízdné hlav-
ní komunikace v celé ‰ífii, ved-
lej‰í komunikace byly udrÏová-

ny jen v jednom prÛjezdném pruhu. âety pracov-
níkÛ zamûstnan˘ch pro vefiejnû prospû‰né práce
odklízely sníh z nejfrekventovanûj‰ích míst, pfie-
chodÛ pro chodce a ze zastávek dopravního pod-
niku. Dal‰í prioritou bylo odklízení snûhu kolem
kontejnerov˘ch a popelnicov˘ch stání pro odvoz
odpadÛ. V tomto pfiípadû v‰ak byly mnohdy pro-
blémy. Stojící auta znemoÏÀovala a nûkde dopo-
sud znemoÏÀují prÛjezd odklízecí technice v nej-
uÏ‰ích místech komunikací.

Na úklidu snûhu v mûstském obvodu v dobû ka-
lamity pracovalo celkem 18 pracovníkÛ vefiejnû
prospû‰n˘ch prací, stál˘ch zamûstnancÛ komu-
nálních sluÏeb a 9 pracovních strojÛ, které mnoÏ-
ství napadaného snûhu vyváÏely na pfiedem urãe-
né skládky.

Pfiesto se na mnoha místech lidé museli brodit
snûhovou bfieãkou nebo naopak b˘t pozorní pfied
náledím. Podûkování proto patfií v‰em firmám,
které pomohly bez v˘zvy s úklidem snûhu, v‰em

obãanÛm, ktefií uklízeli sníh z chodníkÛ pfied sv˘-
mi domy a pozemky.

Snûhová kalamita v ãíslech. TûÏká technika
pracovala 463 hodin. âety pracovníkÛ odpraco-
valy 880 hodin. Vykalkulované náklady za leden
2006 pfii úklidu snûhu budou cca 367 tis. Kã, coÏ
je 61 % z celoroãních nákladÛ.

Ing. Josef Bednafiík, vedoucí odboru KSaD 

Vítkovická porodnice loni zaznamenala rekord v poãtu
narozen˘ch dûtí, fiíká primáfi MUDr. Marion Mantiã

ká se to hlavnû rakoviny dûloÏního ãípku, která
se mÛÏe vyskytovat a vyskytuje jiÏ mezi 20.-
30. rokem Ïivota. Velmi zákefiné onemocnûní
je zhoubné onemocnûní vajeãníkÛ, jednak pro
pozdní pfiíznaky a hlavnû proto, Ïe vajeãníky
postihují ãastûji nezhoubná onemocnûní. Bez
operace a odbûru materiálu k vy‰etfiení nelze 
ale na 100 % zjistit charakter tohoto onemoc-
nûní. Jsou v‰ak i plíÏivû probíhající infekce,
zvlá‰tû zpÛsobené chlamydiemi, kdy bez vãas-
ného léãení mÛÏe infekce postoupit a ohrozit
hlavnû zdraví a budoucí moÏnost Ïeny mít dûti,
ohroÏení Ïivota je ale ménû pravdûpodobné.
Zvlá‰tû riziková je nitrodûloÏní antikoncepce,
tzv. DANA, která je zavedena déle neÏ pût let.

• V kolika letech by mûla dívka poprvé
preventivnû nav‰tívit gynekologa? A jak˘ je
Vá‰ názor na  antikoncepci u mlad˘ch dûv-
ãat v souvislosti s jejich zdravím?

Domnívám se, Ïe pokud je dívka bez potíÏí,
urãitû by mûla kontaktovat gynekologa po 15.
roce Ïivota. V pfiípadû potíÏí, nebo nejasn˘ch
nálezÛ u dûtského lékafie, kdykoli dfiíve. Podle
mû je dÛleÏit˘ poprvé spí‰e rozhovor gyneko-
loga s dívkou pro upfiesnûní fyziologického
stavu a oddûlení od patologií, dále také pro
zlep‰ení orientace v menstruaãním cyklu ãi pro
získání informací o moÏnostech antikoncepce.
Pfii první náv‰tûvû nemusí jít tedy nutnû o kla-
sické gynekologické vy‰etfiení. To by bylo
zfiejmû i málo v˘tûÏné vzhledem k tomu, Ïe
pfieváÏná vût‰ina dívek v tomto vûku nemûla
pohlavní styk a vy‰etfiení by bylo traumatizují-

cí. Nicménû fie‰it problematiku antikoncepce,
která by mûla b˘t pfii dne‰ních moÏnostech ve-
lice individuální pro kaÏdou dívku, aÏ po prv-
ním styku je mnohdy jiÏ pozdû.

• Mnohé Ïeny zaãínají mít potíÏe aÏ v kli-
makteriu. Má Vítkovická nemocnice specia-
listu na problémy pfiechodu a Ïenského stár-
nutí?

Ve Vítkovické nemocnici pracují zku‰ení
gynekologové s dlouholetou praxí a domnívám
se, Ïe zvládnutí bûÏné problematiky tohoto vû-
ku nevyÏaduje nutnû nádstavbového specialis-
tu. Byli jsme pfiipraveni vyhovût speciálním
potfiebám tûchto Ïen, av‰ak nesetkali jsme se
s jejich zájmem. Zfiejmû praxe bûÏného zku‰e-
ného gynekologa je dostaãující. V období kli-
makteria Ïeny kvÛli sv˘m potíÏím gynekologa
vyhledávají. Setkáváme se v‰ak i s tím, Ïe ze-
jména Ïeny po 70. roku Ïivota preventivní pro-
hlídky podceÀují. Tady by byla zfiejmû vhodná
vût‰í spolupráce s obvodním lékafiem, kter˘ se
s tûmito pacientkami vzhledem k nemocnosti
stoupající s vûkem setkává ãastûji. Preventivní
vy‰etfiení umoÏní odkr˘t poãínající nádorové
onemocnûní, kdy je moÏnost vyléãení daleko
vût‰í neÏ v pokroãilém stadiu.

• Na co nesmí Ïeny zapomínat v prevenci
gynekologick˘ch onemocnûní a jaká vy‰et-
fiení by mûly absolvovat?

BûÏná prevence je dostaãující jednou za rok.
Hlavní ale je, aby se Ïeny k vy‰etfiení dostavi-
ly. Jinak je na gynekologovi, aby provedl
v‰echna potfiebná vy‰etfiení. Urãitû provádíme
vy‰etfiení pohledem zevních rodidel a pochvy.

Dále dûláme kolposkopii - prohlédneme pod
zvût‰ením dûloÏní ãípek i s vyuÏitím aplikace
roztokÛ k ozfiejmûní jeho stavu. Pohmatem se
pfiesvûdãíme o stavu dûlohy, vajeãníkÛ a vejco-
vodÛ. V indikovan˘ch pfiípadech provedeme
vy‰etfiení malé pánve ultrazvukem. Standardnû
dûláme odbûr bunûk ‰tûtiãkou z dûloÏního ãíp-
ku a v indikovan˘ch pfiípadech i dal‰í odbûry.
Gynekolog by nikdy nemûl zapomenout na 
screeningové mammografické vy‰etfiení, které
je indikováno jednou za dva roky u Ïen od 45
let vûku. V prevenci gynekologick˘ch one-
mocnûní je dÛleÏité dodrÏovat zdrav˘ styl Ïi-
vota. Nekoufiit, nechovat se promiskuitnû, do-
drÏovat vhodnou hygienu a fiádnû docházet na
preventivní prohlídky. Souãasnû je v‰ak tfieba
si uvûdomit, Ïe mnohá nádorová onemocnûní
jsou tak záludná, nebo mají tak rychl˘ prÛbûh,
Ïe i pfii dodrÏení v‰ech zásad se mohou rychle
rozvinout. Proto je nutné nepodceÀovat jaké-
koli potíÏe, zvlá‰tû krvácení, v˘toky, bolesti
v podbfii‰ku a radûji vyhledat vy‰etfiení.

Simona Souãková

(Pokraãování ze str. 2)

Snûhová kalamita ve Vítkovicích

OZNÁMENÍ PRO NÁJEMNÍKY 
OBECNÍCH BYTÒ

Vyúãtování sluÏeb spojen˘ch
s uÏíváním bytu za rok 2005

Podle Vyhlá‰ky Ministerstva
pro místní rozvoj ã. 372/2001
Sb. musí b˘t vyúãtování slu-
Ïeb spojen˘ch s uÏíváním by-
tu za rok 2005 provedeno nej-
pozdûji do 4 kalendáfiních mû-

sícÛ po uplynutí zúãtovacího období, tedy do
30. 4. 2006. ÚMOb Vítkovice, odbor bytov˘,
provede v˘‰e uvedené vyúãtování v termínu do
4. 4. 2006. K tomuto datu budou také bytov˘mi
techniky doruãeny nájemníkÛm faktury s kon-
krétním rozúãtováním nákladÛ pro jejich byt.
V pfiípadû, Ïe nájemce s v˘sledkem vyúãtování
nesouhlasí, je oprávnûn do 26. 4. 2006 podat
písemnou reklamaci. V pfiípadû, Ïe tato bude
uznána jako opodstatnûná, provede bytov˘ od-
bor opravné vyúãtování, se kter˘m budou ná-
jemníci seznámeni do 19. 5. 2006.

Nedoplatky z tohoto vyúãtování budou pfie-
depsány k úhradû spolu s nájemn˘m za mûsíc
ãervenec 2006, popfi. bude nájemníkÛm na 
úhradu nedoplatku zaslána sloÏenka. Tento ne-
doplatek je splatn˘ do 31. 7. 2006. Pfieplatky
z vyúãtování budou nájemníkÛm poukázány
prostfiednictvím ‰eku Po‰tovní spofiitelny
âSOB, popfi. prostfiednictvím sloÏenky ÚMOb
Vítkovice. NájemníkÛm, u kter˘ch vlastník do-
mu vykazuje dluh na nájmu ãi z vyúãtování slu-
Ïeb z minul˘ch období apod., bude pfieplatek
tohoto vyúãtování pouÏit na kompenzaci v˘‰e
uveden˘ch dluhÛ vãetnû poplatkÛ z prodlení
tak, jak to umoÏÀuje § 580 Obãanského zákoní-
ku. Pfieplatky budou vypláceny v období od 1.
7. 2006 do 31. 7. 2006.

Markéta ·rámková, evidence nájmuSnûhová kalamita. Foto: Karol Hercík
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Ve dnech 17. – 19. ledna 2006
probíhaly na obou základních
‰kolách, jejichÏ zfiizovatelem
je obec, zápisy dûtí do l. tfiídy.
V Základní ‰kole ·alounova
56 se dostavili rodiãe nebo zá-

konní zástupci celkem s 31 dûtmi, proto na této
‰kole budou otevfieny dvû tfiídy pro budoucí
prvÀáãky.

Na‰e druhá základní ‰kola na ulici Rostisla-
vova 7 otevírá kaÏdoroãnû jednu tfiídu prvÀáã-

kÛ a i letos se dostavilo k zápisu 19 dûtí v do-
provodu sv˘ch rodiãÛ. V dobû na‰í uzávûrky
je‰tû nejsou tato ãísla koneãná - rodiãe mají to-
tiÏ podle vyhlá‰ky ministerstva ‰kolství termín
povinného zápisu sv˘ch dûtí aÏ do 15. února
2006 a kaÏdoroãnû tuto moÏnost nûktefií z rodi-
ãÛ vyuÏívají, jakoÏ i toho, Ïe pro své dítû poÏa-
dují i odklad ‰kolní docházky. ZÛstává v‰ak ji-
sté, Ïe ve ‰kolním roce 2006/2007 uvítáme
v prvních tfiídách na‰ich ‰kol na 50 nov˘ch
‰koláãkÛ. I. B.

Únorové akce
vítkovické 
knihovny 

V rámci pÛlroãní akce

„Putování za poklady Mo-
ravy a Slezska”, kterou po-
fiádají v‰echny poboãky
Knihovny mûsta Ostravy,

pfiipravila na‰e knihovna na tento mûsíc:

Landecká Venu‰e
10. 2. 2006

v˘tvarná dílna
od 13.30 do 15.30 hod.

v˘roba korálkÛ a ozdob z hlíny

Odpoledne s trubadúry 
24. 2. 2006

od 13.30 do 16.00 hod.

odpoledne plné písniãek a básniãek

S pfiedstihem Vás chceme informovat
o bfieznov˘ch akcích v knihovnû: 

15. 3. 2006  „Co nabízí Internet” - ‰kole-
ní pro zaãáteãníky. 

Ve dnech 27. 3. aÏ 31. 3. 2006 probûhne
t˘den vûnovan˘ prvním tfiídám - T˘den
prvÀáãkÛ. V‰echny dûti v prvních tfiídách
budou informovány ve ‰kolním rozhlase
o akci, kterou pfiipravila knihovna. Dûtem
bude zapsána do deníãku informace pro
rodiãe, dostanou plakátky a záloÏky.

Pokud v tomto t˘dnu nav‰tíví knihovnu
v doprovodu rodiãÛ, budou zapsány
ZDARMA. 

30. 3. 2006 bude pro v‰echny ãtenáfie
a náv‰tûvníky knihoven Den ãtenáfiÛ.
V tomto dni mají ãtenáfii amnestii poplatkÛ
z prodlení.

Podle dlouholeté tradice se vrací knihov-
ny k akci Bfiezen mûsíc knihy - pro ãtená-
fie pfiipravíme v˘stavku knih, malou soutûÏ
pro dospûlé ãtenáfie o knihách.

Jako kaÏd˘ mûsíc pfiipravíme pro dûti
v˘tvarné dílny. Pfiesn˘ termín se dozvíte
v bfieznovém zpravodaji a ve vitrínû na
Halasovû ulici.

Tû‰íme se na Vás a dal‰í nové ãtenáfie. 

Dana Gurecká, vedoucí knihovny

V˘let na radnici

Zápisy do 1. tfiíd
v základních ‰kolách obvodu

Náv‰tûva ÏáãkÛ na radnici. Foto: Lenka Kocierzová 

Dne 26. ledna 2006 se uskuteãnilo v obfiadní
síni na‰í radnice setkání ÏákÛ druhého a tfietího
roãníku Základní ‰koly na ul. ·alounova 56
s kronikáfikou obvodu paní Lenkou Kocierzo-
vou.

Za doprovodu ãtyfi pedagogÛ si pfies 50 dûtí
poslechlo zajímavé vyprávûní, které pro nû paní
kronikáfika pfiipravila. Mnohé z dûtí byly na na-
‰í radnici vÛbec poprvé, takÏe je zaujalo vznos-
né schodi‰tû, obdivovali obfiadní síÀ s klenbami
stropu ãi táflování na stûnách, lustry i zajímavû
fie‰ené ãelo místnosti, pfied nímÏ probíhají slav-
nostní akty svateb, maturit, vítání obãánkÛ ãi
setkání jubilantÛ. Témûfi celou hodinu poslou-
chaly nûco z historie Vítkovic, usly‰ely mnoho

zajímavého o domech a místech, kolem kter˘ch
dennû procházejí a jejichÏ pÛvab si ani mnohdy
neuvûdomují. Paní kronikáfika svÛj v˘klad pro-
loÏila nejen nev‰edními záÏitky ze svého Ïivo-
ta, ale i básniãkami ãi písniãkami, které se
u mal˘ch posluchaãÛ setkaly s pfiízniv˘m ohla-
sem. Dûti pak ve ‰kole povyprávûly o svém
„v˘letû na radnici”, i o tom, Ïe se jim takovéto
zpestfiení hodiny prvouky líbilo. RovnûÏ peda-
gogick˘ doprovod pochvalnû hodnotil tuto 
akci, takÏe fieditelka ‰koly Mgr. Hermannová 
osobnû paní kronikáfice podûkovala. Vûfiíme te-
dy, Ïe takováto setkání mÛÏeme pro obû na‰e
‰koly ãi ostatní ‰kolní subjekty v obvodû znovu
uspofiádat. Ilona Bergerová
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Pfied pár lety na jedné z tiskov˘ch konferencí
k vyhla‰ování nejlep‰ích sportovcÛ roku jsem
zbystfiila pfii zaslechnutí jména jednoho z reporté-
rÛ, Josef Mikolá‰. Tak to je ta legenda mého mládí,
jejíÏ jméno jsem sl˘chala z rádia, kdyÏ bránil ãest
Vítkovic! Jeho jméno v dobû velké slávy na‰eho
hokeje znûlo ze v‰ech úst. Na bratrov˘ch kanadách
mne kluci stavûli do branky, abych za záfie vyléva-
né strusky chytala jejich trefy a pfii m˘ch brankáfi-
sk˘ch kreacích mi ho dávali za vzor. Tak je pro
mne, která jsem v pozdûj‰ích letech odsunula sport
na zadní kolej, pan Mikolá‰ synonymem chlapské-
ho boje za ãest na‰eho národa.

A pak jsme proti sobû zasedli v redakãní radû
zpravodaje, ostych pfied veliãinou zmizel, protoÏe
je velmi skromn˘, nenápadn˘. Sice mi nevûfií, Ïe
i po ãtyfiech desítkách let mám nûkde v ‰uplíku i je-
ho vybledlou fotografii, ale pfii dûlání pofiádku
a probírání deníãkÛ z mládí vÏdy na nûj narazím.
Teì mám za úkol udûlat s ním rozhovor! Na to
moc nejsem, co se mám zeptat, aby to zajímalo 
i ostatní, nejenom mne. Kdy zaãal hrát hokej? - By-
lo to v roce 1956. Kdy byl brankáfiskou jedniãkou
v âeskoslovensku? – Bylo to po roce 1961. Násle-
dovaly dal‰í úspûchy.

Poté pÛsobil pût let jako hokejov˘ trenér, vycho-
val mnoho vynikajících brankáfiÛ. Pozdûji pÛsobil
jako sportovní redaktor a od roku 1990 jako vedou-
cí sportovní redakce Moravskoslezského dne.
V souãasné dobû spolupracuje se sportovním i ji-
n˘m tiskem a je tiskov˘m mluvãím FC Vítkovice.

Dost na jeden Ïivot spojen˘ se sportem, ne?
Taková jsou celoÏivotní fakta jednoho sportovce

tûlem i duchem.
K tomu se pfiidává Ïivot rodinn˘ – manÏelka, tfii

dcery, tfii vnuãky a vnuk. Tak vám pfiedkládám, co
mû napadalo, nevím zda se pana Mikolá‰e nûkdo
zeptal i na vûci tro‰ku mimo hokej nebo zda dostá-
val jen otázky sportovní, ale zkusím to:

Jakou hraãku jste mûl rád jako dítû?
Tak to si nepamatuji.
Mûl jste nûjakého dûtského hrdinu?
No, tak to si taky nevzpomenu, fiekl, kdyÏ se nad

m˘mi otázkami pousmál.
Vzpomenete si, na jak˘ch bruslích jste bruslil

první roky a kde?
Tak to ano, byly to je‰tû brusle na kliãku a moc

jsem tomu bruslení nedal, protoÏe v pozdûj‰ích le-
tech se mi mnohdy kamarádi smáli, Ïe jsem se stal
brankáfiem proto, Ïe jsem neumûl bruslit!

A co brankáfiská v˘stroj?
No, je jiná, ale napfiíklad lapaãka k nám pfiice-

stovala aÏ v polovinû mojí kariéry, tak
1958 – 60. Jako první ji v âeskosloven-
sku vyrábûl v Poãernicích pan ·indeláfi
a spoleãnû jsme vym˘‰leli, jak ji vylep-
‰it. Dlouhá léta jsem také chytal bez
masky, coÏ se podepsalo na mém zdraví.

Z ãeho byla brankáfiská hokejka?
Hokejky byly ze dfieva a daleko tûÏ‰í,

neÏ jsou dne‰ní laminátové.
VÏdy jste byl ostfiíhan˘ na jeÏka, já

si vás tak pamatuji!
Ano, bylo to nejpraktiãtûj‰í, moc se mi

nelíbí ty dlouhé vlasy pfii hokeji.
Uãil jste nûkdy hokej dcery?
Ne, to ne, ale zajímají se o hokej, cho-

dí na nûj.
Co z hokeje mûlo nejvût‰í vliv na

va‰i povahu?
Mûl jsem velké ‰tûstí, Ïe jsem se dostal do vítko-

vického druÏstva, kde vût‰ina hráãÛ byla star‰ích.
Hokej pfiispûl k vypûstování bojového ducha, ten je
potfiebn˘ i v soukromém Ïivotû, tam jsem ho pozdû-
ji moc potfieboval.

Kolik stfiílen˘ch pukÛ jste drÏel v lapaãce?
No, opût se pousmál, to se nedá spoãítat, budou

to moÏná desetitisíce pukÛ.
Jakou barvu máte rád?
Opût pousmání, Ïe nad tím je‰tû nepfiem˘‰lel. Asi

modrou, byla to jedna z vítkovick˘ch barev, spolu
s bílou. (Odpovûì mne potû‰ila, protoÏe pfii rozho-
voru mûl na sobû modr˘ svetr a té modré jsem si
v‰imla uÏ dávno…)

Stihnul jste mimo hokej nûjakého koníãka?
UÏ v útlém mládí jsem zaãal sbírat známky a ty

mne potû‰í i dnes. Dnes rád sbírám houby, je to
krásn˘ pocit, kdyÏ si na chalupû vyjdu do lesa, pfií-
roda kolem mne a najednou - v trávû hfiíbek.

Kter˘ pfiedmût mimo tûlocvik jste mûl rád ve
‰kole?

Tak to vím, zemûpis, dûjepis, jazyk ãesk˘. Mûl
jsem ‰tûstí na dobré uãitele ãe‰tiny, ktefií mi dali
dobré základy pro dne‰ní novináfiskou ãinnost, tfie-
ba pan uãitel Mouka, dodnes z toho ãerpám.

Nedávno jste v novinách vzpomínal na zlikvi-
dovan˘ zimní stadion Josefa Kotase, nevzpo-
mnûl byste si na nûjakou zajímavou pfiíhodu ne-
bo setkání na tom stadionu?

PokaÏdé, kdyÏ projíÏdím kolem, vzbuzuje ve mnû
ten prostor nostalgické vzpomínky. ProÏil jsem zde
ty nejkrásnûj‰í chvilky, jaké mÛÏe sportovec proÏít.
Hráli jsme tu proti RusÛm, s Kanaìany, vÏdy byl
nabit˘ stadion, i místa k stání, ãasto skandovali
moje jméno. Rád na ty záÏitky vzpomínám a dívám
se, jak se na ten zdánlivû mal˘ prostor ve‰lo tolik
lidí a tolik radosti!

Kdy jste zaãal jezdit do zahraniãí?
Hned jak jsem pfii‰el do Vítkovic, tak jsme v roce

1956 byli v âínû, pozdûji jsme sjezdili celou Evro-
pu, kde se hokej hraje.

Co pro vás znamená slovo Vítkovice?
Dodnes hájím jejich barvy, nejen proto, Ïe jsem

se v jejich dresu dopracoval k nejvût‰ím úspûchÛm.
Jsem ‰Èasten, Ïe patfiím do velké rodiny VítkovákÛ.

I kdyÏ jsem jako novináfi musel psát objektivnû
i o jin˘ch muÏstvech, srdce pfievaÏovalo na vítko-
vickou stranu. Jsem i milovníkem fotbalu, od 10 let
jsem chodil na ten vítkovick˘, vidûl jsem hrát pana
Bicana, stále ho mám pfied oãima, to byla krása.
Srovnávám to s dne‰kem, proto jsem tak kritick˘
k dne‰ním fotbalistÛm.

Co vám schází u dne‰ních hokejistÛ a dal‰ích
sportovcÛ?

Ta doba se nedá srovnat, my jsme mûli amatér-
sk˘ statut, chodili jsme do práce. Dnes jsou to pro-
fesionálové, hrají aÏ 80 zápasÛ za sezonu. My jsme
hráli tak 30 aÏ 40 zápasÛ. MoÏná jsme mûli z úspû-
chÛ trochu vût‰í radost. Myslím si, Ïe se dnes aÏ
pfiíli‰ hovofií o penûzích. Pocit reprezentace mûl
dfiíve vût‰í nádech upfiímnosti, nûktefií si i poplaka-
li, kdyÏ nebyli vybráni na mistrovství. Dnes chybí
klubismus v dobrém slova smyslu, je jedno, jak˘
dres se nosí, tfiikrát ho zmûní za sezonu, to není
moc pûkné.

Co vám hokejov˘ sport vzal?
No, ãlovûk chybûl doma, cestování bylo únavné,

manÏelka si musela poradit sama i s dûtmi, ale
myslím, Ïe se nám to pozdûji podafiilo v‰em nahra-
dit.

A co va‰e vnouãata?
Mám tfii vnuãky a teì i vnuka od nejmlad‰í dcery

Katefiiny. Aby mi udûlala radost, pojmenovala ho
Mikulá‰. Nebydlí sice v Ostravû, ale máme velké
potû‰ení, kdyÏ pfiijedou a jsou u nás.

Které jídlo od va‰í paní máte rád?
ManÏelka je velmi dobrá kuchafika a ví, co mám

rád. Nejmilej‰í je dobr˘ gulá‰ s chlebem nebo dr‰È-
ková polévka, maso mi dodává kamarád VíÈa Do-
stál (sportovec, cestovatel a farmáfi - pozn. red.).
A potom taky houbová jídla.

Dûkuji Vám za rozhovor a doufám, Ïe se na
mne kvÛli m˘m zvlá‰tním otázkám nezlobíte.
Tû‰ím se na Va‰e dal‰í vítkovické sportovní za-
jímavosti ve Zpravodaji Vítkovic. 23. ledna
2006 jste oslavil 68. narozeniny, na 10. plese
v hotelu Atom Vám podûkovali za celoÏivotní
reprezentaci Vítkovic, pfiidávám se k pfiání
a urãitû spolu se mnou Vám hodnû ‰Èastn˘ch
chvil s Va‰í rodinou a pfiáteli pfieje i redakãní
rada a v‰ichni, kter˘m jste pfiiná‰el radost ze
sportovních záÏitkÛ.

A teì pfiece jen je‰tû nezbytn˘ch pár dat:
1953 – hokejové zaãátky na HUPZ (Hornické 

uãili‰tû pracovních záloh, trénink od pÛl ãtvrté do
pÛl páté ráno na otevfieném stadionu J. Kotase, po-
tom do práce

1956 – pfiíchod do Vítkovic
1958 – poprvé bojoval o místo v národním druÏ-

stvu, ve kterém byl aÏ do roku 1960 veden jako
trojka (nominovan˘, ale necestoval)

1960 – po olympiádû hráli je‰tû 6 utkání v Kana-
dû, zranil se brankáfi Nadrchal a poprvé v bránû Mi-
kolá‰ odehrál v‰echny zápasy a stal se tak brankáfi-
skou jedniãkou

1961 – 1. místo v ãs. Ïebfiíãku, na mistrovství
svûta v Îenevû a Lausanne odchytal v‰echny zápa-
sy, byl pasován na nejlep‰ího brankáfie mistrovství,
ale vyhlá‰en byl Seth Martin

1961 – v âeskoslovensku vyhlá‰en nejlep‰ím
sportovcem roku, prvním z kolektivního bloku

1961 – poprvé na‰e muÏstvo porazilo Sovûty
6:4, zde excelovalo trio z vítkovické II. ligy – Kas-
per, Vlach, Mikolá‰ (mimochodem, tûsnû po na-
‰em rozhovoru jsem se na vycházce Vítkovicemi
dozvûdûla, Ïe Kasperovi bydleli v bytû v Závod-
ním klubu Jeremenka)

1962 – Colorado Springs, muÏstvo na‰ich hoke-
jistÛ nesmûlo vyjet

1963 - Stockholm, bronzoví na MS i Evropy
1972 - ukonãení hokejové kariéry po 32 letech

závodní ãinnosti L. K.

Josef Mikolá‰ – osobnost a legenda Vítkovic

Kronikáfika Lenka Kocierzová s panem Mikolá‰em.
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Nov˘ rok v Sokole Vítkovice
zahájíme valnou hromadou,
na které zhodnotíme na‰i ãin-
nost v roce 2005 a stanovíme
si cíle pro rok leto‰ní.

Jaké akce nás ãekají v oblas-
ti sportovní, spoleãenské a kulturní?

Hlavní smûr a zamûfiení na‰í ãinnosti je dán
leto‰ním XIV. v‰esokolsk˘m sletem v Praze,
kter˘ se uskuteãÀuje pravidelnû v ‰estilet˘ch
intervalech.

Na‰e Vûrná garda – seniofii - pilnû nacviãují
sletovou skladbu na motivy písní Karla Ha‰le-
ra v âapkovû sokolovnû, Ïeny nacviãují v âes-
kém domû skladbu „Zpûv nadûje“ spolu se Ïe-
nami ze Sokola Moravská Ostrava a Sokola
Hrabová. Taneãníci souboru ODRA procviãují
a pilují folklorní skladbu „Tance domova“.

ODRA také vystoupí v únoru v âeském do-
mû na tradiãních ·ibfiinkách, v bfieznu ve ·títi-

nû na spoleãném koncertu se souborem BE-
JATKY a v dubnu v Bohumínû na velikonoã-
ním jarmarku. V leto‰ním roce uvítá ODRA
svÛj spfiátelen˘ soubor MENDIP MORRIS
MEN z Anglie, se kter˘m uÏ dlouhodobû udr-
Ïuje kulturní kontakty. Anglick˘ soubor jiÏ
v Ostravû nûkolikrát byl a letos, kdy oslaví ten-
to soubor 50 let svého zaloÏení, byl pozván na
folklorní festival „Slezské dny“ do Dolní Lom-
né. Spolu s ODROU pak vystoupí v záfií na
spoleãném koncertû i v Ostravû.

Také sportovní oddíly plánují fiadu akcí: od-
díl zápasu uspofiádá Mistrovství republiky Ïá-
kÛ a juniorÛ v tûlocviãnû SOU v HrabÛvce
a tradiãní Memoriál J. Kleca s mezinárodní 
úãastí v âapkovû sokolovnû.

Taneãníci AKCENTU pfiipravují na 29. a 30.
dubna „Mistrovství Moravy“ dûtsk˘ch a juni-
orsk˘ch taneãních formací, kterého se také sa-
mi zúãastní a dále pfiipravují své vystoupení

v SAZKA ARÉNù, které pfiedvedou pfii slav-
nostním zahájení XIV. v‰esokolského sletu.

Oddíl moderního sportovního karate vystou-
pí ve sletovém programu také s ukázkami bojo-
vého umûní. Plánují také svou úãast na deseti
turnajích v republice a tfií turnajích v zahraniãí:
v Nûmecku, Itálii a Chorvatsku. Tento oddíl
trénuje v âeském domû tfiikrát t˘dnû a je otev-
fien pro mládeÏ od 12 let.

V oddíle aerobiku cviãí Ïeny vÏdy v úter˘
v âeském domû pod vedením zku‰ené trenérky
Blanky Hankeové. I tento oddíl je otevfien pro
dal‰í zájemkynû tak, jako i dal‰í oddíly jednoty
– florbalu, stolního tenisu, ‰achu, zápasu, ta-
neãního sportu nebo i folklorního souboru 
ODRA. 

A tak, kdo má chuÈ, mÛÏe se pfiidat, neboÈ
stále platí: V zdravém tûle zdrav˘ duch!

Mgr. Anna BuroÀová,
Sokol Vítkovice

Sletov˘ rok 2006 v Sokole Vítkovice

Vycházka s kronikáfikou
V mrazivém odpoledni se ‰est odváÏlivcÛ

vydalo na malou vycházku od Dolu Jeremen-
ko, kolem místa první vítkovické rychty a prÛ-
myslovky ke kfiiÏovatce Zengrova a Lidická.
Pro‰li pod platany v parku, podívali se na jedi-
n˘ jinan dvoulaloãn˘ ve Vítkovicích, na dvû
sgrafita na Erbenovû ulici a vycházku zakonãi-
li u âeského domu.

Pfií‰tû pÛjdeme po Ruské ulici k Dolní oblasti
Vítkovic. Sraz je v pátek 24. února 2006
v 15.00 hodin na zastávce tramvaje ã. 2 Sport
Aréna. Îe na té ulici není nic zajímavého?
A víte, kde byla Verdunská kolonie? Kde bylo
venkovní koupali‰tû? Jestli víte, nemusíte pfii-
jít, ale jestli nás mÛÏete obohatit o své vzpo-
mínky, jste vítáni.

Dal‰í vycházku plánujeme na pátek 24. bfiez-
na 2006 v 15.00 hodin od poslední vítkovické
zastávky tramvaje ã. 1 Kolonie Jeremenko.
Pro‰li bychom se k fiece Ostravici a moÏná vy-
neseme Moranu! Zve Lenka Kocierzová

Park zve i v zimû…

Pedagogiãtí pracovníci Z· ·a-
lounova 56 v Ostravû-Vítko-
vicích pfiipravili pro své Ïáky
fiadu programÛ, kter˘mi jim
zpfiíjemÀovali chvíle pfied na-
stávajícími vánoãními svátky.

Pro tfiídní kolektivy byla vyhlá‰ena soutûÏ
o nejlep‰í betlém. A bylo opravdu z ãeho vybí-
rat, díky rozmanitosti vyuÏit˘ch materiálÛ
a nápadÛ. Práce dûtí byly vystaveny ve ‰kolní
jídelnû. Nejvíce se líbily betlémy, které ztvár-
nily dûti 1. A tfiídy, 7. tfiídy a 8. tfiídy. Tyto tfiíd-
ní kolektivy byly odmûnûny drobn˘mi slad-
kostmi.

V tûlocviãnû ‰koly byla uspofiádána 21. 12.
pro dûti I. stupnû a pfiípravn˘ch roãníkÛ vánoã-
ní besídka. Dûti si pod vánoãním stromeãkem
zazpívaly, zasoutûÏily, zatanãily a nakonec do-
staly dáreãky, které byly zakoupeny s finanãní
pomocí obvodního úfiadu.

Na poslední den pfied vánoãními svátky si
pfiipravili Ïáci spoleãnû se sv˘mi pedagogy vá-

noãní jarmark, kter˘ byl umístûn v prostorách
‰kolní jídelny. 

K nahlédnutí byly ozdoby a dáreãky s vánoã-
ní tematikou, které si dûti samy vyrobily.

Mgr. Libu‰e Hermannová, fieditelka ‰koly

Ohlédnutí za Vánocemi

UÏ od zaãátku roku se pozvol-
na pfiipravují studenti maturit-
ních roãníkÛ na svÛj vstup do
dospûlosti.

Maturanti Stfiední zdravot-
nické ‰koly a Vy‰‰í odborné

‰koly zdravotnické z Vítkovic mûli svÛj stuÏ-
kovací ples v sobotu 20. 1. 2006 v Kulturním
domû Akord v Zábfiehu. Po krátkém kulturním
vystoupení maÏoretek, taneãníkÛ diskodance,
salsy a latinsk˘ch tancÛ pfiedstoupili v hlavním
sále studenti pfied své kantory, aby byli dekoro-
váni maturitní stuhou a pfiipili si na zdar zkou‰-
ky z dospûlosti. 

Maturitní ples SZ· a VO· zdravotnické

Slavnostní pfiípitek.
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◆ Horolezci SSK Vítkovice
jsou zase v akci – v rozmezí
dvou mûsícÛ od 9. ledna do
9. bfiezna 2006 se pokusí
o v˘stup na nejvy‰‰í horu
JiÏní Ameriky. Aconcagua

je vysoká 6939 m, pfii tom nav‰tíví pfiírodní
parky a horské oblasti v Chile, Argentinû
a Peru. Ve v˘pravû jsou: Ludvík Paleãek,
Antonín âe‰ka, Jifií Romanovsk˘, Miroslav
Andrej, Bohuslav Burkot.

◆ Fotbaloví star‰í dorostenci Vítkovic si-
ce vloni na jafie sestoupili z nejvy‰‰í soutûÏe
do II. ligy, ale v prestiÏním halovém turnaji,
jehoÏ kvalifikace se hrála v Tfiinci (tu vyhrá-
li a porazili i FC Baník!), v Tfiebíãi nakonec
cel˘ turnaj vyhráli! Sice prohráli v úvodním
zápase s Bohemians 2:3, ale porazili Jablo-
nec 7:5, Pfiíbram 5:2, Olomouc 4:3 a podleh-
li Zlínu 2:3. Trenéfii st. dorostu M. Rozhon
a R. Bene‰ mûli z úspûchu obrovskou radost
– kromû toho je‰tû byl vyhlá‰en nejlep‰ím
hráãem celého turnaje Martin âernoch a Da-
vid Fromelius byl vyhlá‰en nejlep‰ím stfiel-
cem – oba jsou z FC Vítkovice.

◆ DruÏstvo sportovních gymnastek GK
Vítkovice zakonãilo extraligovou soutûÏ
druÏstev zklamáním – po tfiech letech bron-
zov˘ch tentokrát na medaili nedosáhlo,
skonãilo aÏ ãtvrté za Sok. Brno 1, Sok. Brno
B a Dûãínem. V soutûÏi jednotlivkyÀ zvítû-
zila Mare‰ová (Bohemians) 33,8… 7. OÏa-
nová 31,5, 8. Mrkvicová 31,65. Ve II. lize
zvítûzil t˘m GK Vítkovice A, 8. GJ Vítkovi-
ce B. 

Trio ãesk˘ch reprezentantek z GK Vítko-
vice – Gellertová, Kinclová a Mrkvicová ab-
solvuje rehabilitaãní pobyt v Klimkovicích,
ãtvrtá reprezentantka z Vítkovic, OÏanová,
odletûla po Novém roce do pfiípravného
kempu manÏelÛ KfiíÏov˘ch do USA.

◆ CISO – Centrum individuálních sportÛ
Ostrava funguje od 1. záfií 2005 v morav-
skoslezské metropoli. ¤editelkou CISO se
stala b˘valá ãs. reprezentantka a vynikající
atletka TáÀa Kocembová-Netoliãková. CI-
SO v souãasnosti zahrnuje ‰est individuál-
ních sportovních odvûtví: plavání, atletiku,
judo, moderní gymnastiku, stolní tenis
a sportovní gymnastiku. „CISO zaji‰Èuje pro

vybrané sportovce (umístûní do ãtvrtého
místa v rámci âR) v˘cvikové tábory, pfií-
pravné soutûÏe, materiální vybavení, potfieb-
né náãiní pro sportovi‰tû, ale také stipendia,
regeneraci a preventivní lékafiské prohlíd-
ky,“ fiíká TáÀa Netoliãková. Prvním sponzo-
rem, kter˘ se pfiihlásil, je Commerzbank
AG, kter˘ uÏ pfiedal ‰ek v hodnotû 400 000
korun pfiedsedovi CISO, Rostislavu Neuvir-
tovi. V souãasnosti pracuje v CISO 20 trené-
rÛ a je do nûj zafiazeno 30 sportovcÛ.

◆ Fotbalisté Vítkovic, ktefií v tomto zim-
ním období pfie‰lapují na nelichotivém pfied-
posledním, tedy sestupovém místû ve II. li-
ze, mají v plánu nároãnou pfiípravu pod ve-
dením nového trenérského tandemu Václav
Danûk – Du‰an VrÈo. Vedení klubu se ohlíÏí
po dal‰ích posilách, neboÈ chybûjí pfiede-
v‰ím útoãníci. Zatím pfii‰el na hostování jen
jeden obránce z juniorky FC Baník. 

Program dal‰ích pfiípravn˘ch zápasÛ: do-
ma 4. 2. v 10.00 Wodzislaw, doma 8. 2. FC
Baník Ostrava, venku 11. 2. Zlín, doma 22.
2. v 16.30 Dolní Bene‰ov, 25. 2. venku Wo-
dzislaw. (mi)

Zprávy z vítkovického sportu

Vítkovick˘ hokejista Seman 
hraje v JiÏní Koreji

Na Daniela Semana vloni
pfied novou mistrovskou se-
zonou extraligov˘ dres ne-
zbyl a tak se musel poohléd-
nout po jiném angaÏmá.
Rozhodnû nevolil ‰patnû –

zakotvil v zahraniãí. Pravda, korejsk˘ polo-
ostrov je z Ostravy tro‰ku z ruky, ale Dan si
vÛbec nestûÏuje:

„Pfiedev‰ím nejsem v klubu Anyang jedi-
n˘m âechem, a to bylo pro rozhodování asi
prvofiadé. Hrají se mnou v muÏstvu Jaroslav
Nedvûd, také obránce a útoãníci Patrik Mar-
tinec se ZdeÀkem Nedvûdem, navíc je kou-
ãem Otakar Vejvoda z Kladna. Finanãní za-
bezpeãení klubu je na ‰piãkové úrovni, asi
jako u nás ve Spartû, Slavii, Pardubicích.
Pfiíklad – chtûli jsme do kabiny tfii ortopedy
a oni udûlali bûhem pár dnÛ pro muÏstvo po-
silovnu asi za milion.“

Jaká soutûÏ se tam hraje a jak si v ní ve-
dete?

„Hrajeme Asijskou ligu, vstup do ní se
nám moc nepovedl, mûli jsme tûÏké vyloso-
vání, ale teì po ‰ÀÛfie patnácti vítûzství
v jednom sledu uÏ to je super. Jsme momen-
tálnû na ãtvrtém místû, postup do play-off

máme jist˘. A triumfovali jsme i v Korej-
ském poháru.“

Lze hovofiit o úrovni, která se dá pfiirov-
nat k nûkteré na‰í lize?

„Samozfiejmû, myslím si, Ïe bychom moh-
li hrát ‰piãku na‰í ãeské první ligy. V˘kon-
nostnû jsme ‰li nahoru zásluhou na‰eho tre-
néra Vejvody a teì uÏ poráÏíme i japonské

t˘my docela s pfiehledem. Neãekané pfied-
nosti mají pfiedev‰ím japon‰tí hokejisté,
skvûle a hbitû bruslí, protoÏe tady je nejpo-
pulárnûj‰ím sportem v zimû rychlobruslení.“

Setkali jste se s nûjak˘mi problémy?
„VÛbec ne! Máte-li na mysli peníze, podle

smlouvy nám chodí na úãet dokonce pfied
termínem a náklady nám v souvislosti s pfií-
letem rodinn˘ch pfiíslu‰níkÛ obratem uhradi-
li. Klub nám hradí bydlení a kaÏd˘ máme
k dispozici osobní auto. Îivotní úroveÀ je
zde velmi dobrá, aÏ pfiekvapivû vysoká,
v‰em se nám tady na dalekém V˘chodû lí-
bí.“

Vedle hokeje máte jistû dost ãasu sledo-
vat civilní Ïivot…

„Samozfiejmû a nûkteré odli‰nosti se mnû
tady moc líbí. Zaujala mne tfieba témûfi nulo-
vá kriminalita. Nebo mne upoutala vzájem-
ná úcta lidí, a to jak v bûÏném Ïivotû na ulici,
tak i v ledním hokeji na ledû. I kdyÏ je nûkdo
jen o málo star‰í, má k nûmu ten mlad‰í neu-
vûfiiteln˘ respekt. Ani asijská strava nám
problémy neãiní, zvykli jsme si rádi a rych-
le. UÏ máme i své specialitky. Zkrátka, zvo-
lil jsem dobfie, jsem s angaÏmá spokojen,“
prohlásil závûrem exvítkovick˘ obránce
DAN SEMAN. (mi)Daniel Seman.
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Vítkovické 
osobnosti 
bodují...

Dne 4. 12. 2005 probûhlo
v Praze pfiedávání cen 3. roã-
níku Mezinárodního festivalu
outdoorov˘ch filmÛ. Zvlá‰tní
cenu poroty za mimofiádn˘
pfiínos ãeskému horolezectví

pfievzal reÏisér Ludûk Klega z Ostravy-Vítko-
vic za film „VraÏednou stûnou Eigeru“. Film,
vyroben˘ v âT Ostrava, popisuje dvû ãesko-
slovenské expedice na 3970 m vysok˘ Eiger
v Bernsk˘ch Alpách ve ·v˘carsku.

Karol Hercík, akademick˘ malífi

SMO, MOb Vítkovice vypisuje v˘bûrové fiízení na

pronájem pozemku
TrÏi‰tû pro motoristy („Autoburzy“),

Místecká 95, Ostrava-Vítkovice,
parcela ã. 95 v k. ú. Vítkovice o celkové v˘mûfie 13 544 m2.

PoÏadujeme:
- zachování pÛvodního charakteru centra sluÏeb pro motoristy
- zpracovan˘ podnikatelsk˘ zámûr
- postupné dobudování potfiebné infrastruktury
- návrh finanãní ãástky za pronájem 1 m2/rok vãetnû pronájmu stávajícího zafiízení

Písemné pfiihlá‰ky k úãasti ve v˘bûrovém fiízení doruãte do 31. 3. 2006 na adresu:
SMO, MOb Vítkovice, odbor KSaD, Mírové námûstí 1, 703 00
BliÏ‰í informace vãetnû ekonomick˘ch podkladÛ na vyÏádání dodá:
Ing. Josef Bednafiík, tel. 599 453 138, nebo 603 455 527
Pavel Huãala, tel. 599 453 147, nebo 737 472 841.

Pro potûchu i k zamy‰lení
■■■■     Lidí se nebojme, bojme se sebe. (Tomá‰ BaÈa)

■■■■     Knihy jsou nádobami ducha. (Thomas Mann)

■■■■     Není nic hloupûj‰ího, neÏ hloup˘ smích. (Gaius Valerius Catullus)

■■■■     Odpou‰tíme do té míry, do jaké milujeme. (Francois Duc de la Rochefoucauid)
ReÏisér Ludûk Klega pfievzal cenu v Biásku
Martina Dejdara z rukou dr. Luká‰e Pollerta.

Milé dûti,
dnes jsem si pro vás pfiipravil matematickou hádanku.
Pfiíklady jsou pro men‰í dûti sloÏitûj‰í, ale uÏ kaÏd˘ Ïák 2.
tfiídy je urãitû hravû zvládne. Zkuste kaÏdou rovnici vyfie-
‰it a ke kaÏdému v˘sledku pfiifiaìte správné písmeno.
Vznikne vám slovo, které napi‰te na lístek a do konce mû-
síce února za‰lete do na‰í redakce anebo vhoìte do mé
schránky v pfiízemí radnice.

5 – 4 + 3 – 3 =
0 + 3 + 5 – 6 =

10 – 10 + 1 + 2 =
3 + 1 + 1 + 2 =
2 + 2 + 2 + 2 =
2 + 4 + 4 – 6 =
5 + 3 + 1 – 7 =
9 – 1 – 4 + 5 =

1 = K, 2 = A, 3 = R, 4 = V, 5 = Z, 6 = B, 7 = N, 8 = E, 
9 = L, 10 = C, 11 = D, 12 = 12

Adresa:
ÚMOb Vítkovice
Cihláãkova schránka
Mírové námûstí ã. 1
703 79 Ostrava-Vítkovice

A kdo si mÛÏe pfiijít 
pro dárek za vylu‰tûní 
slovní hádanky z minulého 
vydání zpravodaje? 
Tentokrát je to Honza Kryl 
z Krmelína, kter˘ správnû 
poskládal názvy v‰ech 
mûsícÛ v roce. Honzovi 
blahopfieji a tû‰ím se 
na va‰e odpovûdi.

Vá‰ Cihláãek




